

[Texte]

evidence when a quorum is not present provided that there are four members present of whom one belongs to an opposition party. So would that say Mr. Hovdebo or his alternate could also meet that requirement. Any further discussion?

Mr. Fennell: I have to ask you a technical question. Is an independent member considered as opposition?

The Chairman: I do not know the answer to that.

The Clerk: I do not know either. The list of members that we have received from the chief government Whip—puts Mr. Roman at the end of the list—it is alphabetical also—of the Progressive Conservative Party because he is in essence, if you compare it with the alternate list, taking the place of one of the Progressive Conservative members. Let me just say that there are 6 Progressive Conservatives on the main list and Mr. Roman as the independent. On the list of substitutes there are 7 members from the Progressive Conservative Party.

Mr. Fennell: If it is set up that way, there is nothing we can do but I just . . .

Mr. Redway: I am sure the Whip just wanted to make sure that Mr. Roman was on an important committee like this one. I am sure he will be maintaining his independence at all times.

The Chairman: Well thank you.

I would like to introduce the staff for this committee. You have already met the Clerk, Mr. Rumas, and we also have here Mr. Eric Adams who is a chartered accountant I understand. Has worked with Treasury Board, but of recent years he has worked at the Library of Parliament Research Branch and been assigned to this committee.

Next to him is Mr. Tom Wileman also of the Library of Parliament Research Branch and assigned to this committee.

The staff have prepared a briefing book for this committee which will be circulated to you in a few minutes; I think you will find it quite useful. I am going to ask the steering committee if they would care to stay behind when we finish this meeting so as to plan future meetings. I would like to mention to the whole committee what I have in mind by future meetings so that you can perhaps instruct your representative in the steering committee if you want any changes or additions.

As you know, we have some key dates. Essentially the Auditor General's report, which is expected to be tabled about December 11th; following that I would expect this committee to be quite busy. In preparation for that, the Auditor General has arranged a briefing for all members of Parliament on Tuesday, November 27, at 10 a.m. and I would recommend that to members of this committee in particular.

Mr. Fennell: At 10 a.m.?

[Traduction]

autoriser l'impression en l'absence d'un quorum à condition toutefois que quatre membres soient présents, y compris un membre d'un parti de l'opposition. Donc, M. Hovdebo ou son substitut pourrait y siéger et remplir ainsi cette condition. Y a-t-il d'autres questions?

M. Fennell: Je voudrais vous poser une question technique. Est-ce qu'un membre indépendant est considéré comme appartenant à l'opposition?

Le président: J'ignore la réponse à cette question-là.

Le greffier: Selon la liste des membres que nous avons reçue du whip en chef du gouvernement—la liste est en ordre alphabétique—M. Roman est à la fin de la liste des membres du Parti progressiste-conservateur puisqu'en fait, il prend la place d'un des membres du Parti progressiste-conservateur, surtout si vous comparez cette liste à la liste de substitués. Sur la liste principale, il y a six membres progressistes-conservateurs et M. Roman y figure à titre d'indépendant. Sur la liste de substitués, il y a sept membres du Parti progressiste-conservateur.

M. Fennell: Si cela a déjà été décidé, il n'y a rien à y faire, mais je voulais simplement . . .

M. Redway: Je suis sûr que le whip voulait simplement s'assurer que M. Roman puisse siéger à un comité important comme celui-ci. Je suis convaincu qu'il va maintenir son indépendance à tout moment.

Le président: Bien, merci.

Je voudrais vous présenter le personnel du Comité. Vous avez déjà rencontré le greffier, M. Rumas, et nous avons également M. Eric Adams qui est comptable agréé, si je ne me trompe pas. Il a déjà travaillé pour le Conseil du Trésor mais, depuis quelques années, il travaille pour le Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement et il a été affecté à ce comité.

Assis à côté de lui, M. Tom Wileman, qui travaille également pour le Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement et est affecté à ce comité.

Le personnel a préparé un aide-mémoire pour ce comité qui vous sera distribué dans quelques minutes; je pense que vous le trouverez fort utile. Je vais demander au Comité directeur de rester pour planifier nos réunions futures quand j'aurai levé la séance. J'aimerais que tous les membres du Comité sachent de quelles réunions futures il va s'agir pour que vous puissiez demander à votre représentant au Comité directeur de faire des modifications ou de faire ajouter des noms.

Comme vous le savez, il y a un certain nombre de dates importantes. Le rapport du Vérificateur général, qui sera probablement déposé autour du 11 décembre, nous sera renvoyé pour étude, ce qui devrait nous tenir occupés pendant quelque temps. En prévision de cela, le vérificateur général a organisé une séance d'information qui s'adresse à tous les députés le mardi 27 novembre à 10 heures et je vous recommande d'y assister.

M. Fennell: À 10 heures?